
 
 
Fællesmøde I Dansk Berner Sennen Klub 
 

Referat: 
Dato: 11/6 – 2023 

Tidspun
kt: 

13.00 – 16.00 

Sted: Prangervej 67, 7000 Fredericia 

Tilstede: Anna, Birgitte, Britta, Helle, Henrik, 
Irma, Joanna, Lars, Marianne, Mette, 
Monica, Per, Susanne, Werner 

Afbud 
fra: 

Inge, Joan, Julie, Louise, Miriam, Rikke, 
Sinna 

 
 
1. Formanden bød velkommen til fællesmødet. 
Der blev fundet en dirigent og en referent til mødet. 
Dagsordenen blev godkendt. 
 
2. Formanden startede mødet med en anekdote omkring at alle 
ser noget forskelligt selvom vi kigger på samme billede. Eks. Et 
billede af en elefant. Nogen ser halen og andre ser snablen, det er 
derfor vigtigt at alle gør deres for at huske at se situationer fra 
flere sider og forsøge at sætte sig i andres sted for på den måde 
opstår det bedste samarbejde og fællesskab. 
 
3. Rundt om bordet 
Nyt fra AKT 
- AKT ønsker flere medlemmer i udvalget 
Der mangler hænder og hjælp til udførelse af diverse aktiviteter. 
- Samarbejdsaftaler mellem træningspladser 



AKTs samarbejdsaftaler med træningspladserne skal gennemgås 
punkt for punkt og opdateres til at afspejle 2023. To medlemmer 
for bestyrelsen og formanden for AKT mødes fysisk for at 
gennemgå punkterne og udarbejde en ny skabelon som 
bestyrelsen kan godkende. 
 
Foreslag til at få flere medlemmer i akt: 
- Træningspladserne bliver spurgt om de vil have en 
person/tovholder med i akt. Så de kan deltage på månedlige 
møder. Derved kan træningspladserne måske få nogen af dem  
der ikke er interesseret i udstilling med og AKT kan få en føling 
med hvad der sker på træningspladserne. 
AKT spørger træningspladserne. 
 
- Nyt medlem i AKT 
Marianne meldte sig til fællesmødet som nyt medlem i AKT. 
 
- Forspørgsel på genskabelse af Kredse 
Der kom et forslag om genskabelse af kredsene men på 
nuværende tidspunkt er der ikke frivillige hænder nok til at gå 
videre med forslaget. 
 
Hasmark 
- AKT synes det gik godt, der var ok tilslutning til aktiviteterne 
men der ønskes gerne endnu flere deltagere. 
- Der kom et forslag om at lægge aktiviteterne specielt Rally om 
aftenen. Så det ligger forskudt i forhold til udstilling, så der kan 
komme nogle flere tilmeldinger og tilskuere. 
AKT kigger på hvad der kan lade sig gøre, de taler evt. også 
sammen med UU omkring fremtidige arrangementer og 
tidspunkter for aktiviteter så disse overlapper mindre. 



Der blev også talt om at alle akt arrangementer skal lægges op på 
PM (Pratiske meddelelser i den mail der sendes ud i forbindelse 
med modtagelse af nummer til udstillinger fra DBSK). 
- Der blev udtrykt ønske om at AKT gerne må være endnu mere 
synlige til diverse arrangementer f.eks. ved flere opvisninger til 
udstillinger. AKT kigger på hvad der er muligt. 
- Der kom også et forslag omkring at undersøge om udstillingen 
kan starte tidligere end kl. 10.00. 
 
Nyt fra ASU 
- ASU afholder avlsseminar ”Skal min hund have hvalpe?” i 
Ringsted søndag d. 18 juni 2023. 
Består af fem emner/fordrag med mulighed for at deltage i to af 
foredragene på dagen, da foredragene bliver afholdt to gange. 
 
- ASU er ved at planlægge to arrangementer til efteråret et 
avlsbeskrivelses arrangement og et foredrag. 
 
- To medlemmer fra ASU deltager til Berner IWG møde i Divonne-
Les Bains i Frankrig d. 23 og 24 august. 
 
Nyt fra UU 
- Hasmark gik godt på trods af et helt nyt udvalg. 
- UU arbejder på at fordele diverse opgaver imellem sig og 
udarbejde udstillingskalender for næste år 2024. 
- Der kom et forslag til at genoptage hygge/get-together til 
udstillinger f.eks. i form af grill, tombola, parade, seniorhandling 
mm. UU kigger på hvad der er muligt. 
- Der kom en forespørgsel på højere musik i højtalerne til kåring 
af vindere/præmieoverrækkelsen da der var flere der desværre 
ikke kunne høre musikken. Dog skulle musikken ikke være højere 
ved babyer og hvalpe. 
 



Nyt fra Hvalpe og omplaceringsformidleren  (HOF) 
- HOF fører statistikker over hvor mange hvalpekuld der bliver lagt 
op på hvalpelisten og hvor mange hunde der bliver omplaceret 
årligt. 
- Der er gennemsnitligt 1 hund der bliver omplaceret om 
måneden. 
- Kuldene på hvalpelisten er stigende. 
- Indtil videre er der ikke nogen hunde der er blevet afvist af HOF 
og det er lykkes at omplacere alle hunde til nye familier. 
- HOF kom med en forespørgsel omkring at mødes med andre fra 
andre klubber, der sidder med omplacering/hvalpeformidling til 
sparring og erfaringsudveksling. HOF forsøger at kigge efter 
opslag omkring møde med andre der sidder med det samme. 
 
 
Nyt fra webmaster 
- Berner Bladet kører som det skal, webmaster opfordre til at man 
læser korrektur inden det sendes ind til bladet. 
- Medlemstal er stort set uændret. 
- Der er nogle enkelte problemer med indsendelse af en formular 
på hjemmesiden primært vedr. avlshundelisterne, der arbejdes på 
det og webmaster modtager stadigvæk alle oplysninger ved 
indsendelse. 
- Still going strong liste 
Gennemgås og opdateres en gang om måneden men DBSK kan 
ikke opdatere en liste uden at hunden er dødmeldt af ejer eller 
opdrætter. 
- Hundeplus 10 liste. 
Da der ikke har været noget trafik på listen i 2023, kom der et 
forslag om at deaktivere den for en periode. 
 



- Der kom et forslag om at næste Berner blad bliver et 
samarbejde mellem de forskellige udvalg med teamet ”Gammel 
hund”. 
 
4. Flere medlemmer i klubben 
Der blev talt om forskellige forslag og tiltag 
- Have en stak Berner Bladet liggende på træningspladserne til 
uddeling 
- Gratis medlemskab af DBSK til nye hvalpekøbere 
- Kontakt dyrelæger omkring gratis medlemskab, med henblik på 
at have berner blade liggende i klinikken, 
- Webmaster er ved at opdatere folder med information omkring 
Berner Sennen og racestandarden. 
- Forslag om forskellige priser ved tilmelding til arrangementer. En 
pris til medlemmer en anden til ikke medlemmer. Forsøg ved 
næste arrangement avlsseminar. 
- Kampagner og konkurrencer på Facebook og i Berner Bladet 
- Opdatering af hvalpepakken for at gøre denne mere attraktiv 
 
5. Hund i Fokus & Store Hestedag 
Store Hestedag i Roskilde 2 og 3 september – To fra bestyrelsen 
meldte sig til at deltage 
Hund i Fokus 26 og 27 august – Formanden kontakter Hund i 
fokus for at høre om vi får samme plads som sidste år. 
 
6. Hvalpepakker 
Der bliver lagt et opslag op på Facebook for at høre om hvad 
hvalpekøbere ønsker at der skal være i en hvalpepakke. 
 
7. Mentorordning 
ASU arbejder på en mentorordning. Det tages op på næste ASU 
møde. 
 



8. Hvalpeaftener 
Forslag om at forsøge at arrangere hvalpeaftener hvor nye 
hvalpeejere kan komme og få et netværk, stille spørgsmål og 
hvalpene kan lege sammen. Der startes med et forsøg på en 
enkelt aften hos et medlem af klubben (Tine Kloster). 
 
9. Medlemsmøder 
Forslag om at afholde medlemsmøder i klub regi. 
Medlemsmøderne kan omhandle 
- Hvordan holder du din Berner sund? Fup og fakta 
- Pelspleje/Lær at børste din hund 
- Tittertest/vaccination 
- Førstehjælp 
- Hverdags tips til din hund 
- Leg med din hund/Hverdagsaktiviteter 
- Balancetræning 
 
Medlemsmøderne skal afholdes forskellige steder i landet. 
Formanden kigger på mulige datoer for afholdelse. 
 
10. Opfølgning på GF forslag 
Tættere samarbejde imellem ASU og opdrættere 
- Opdrætterne er altid velkomne til at kontakte ASU for sparring. 
 
Indlæg om forskningskontoen gentrykning 
- Der kom en forespørgsel på en gentrykning af artiklen om 
forskningskontoen i Berner Bladet. 
 
Opdrætterlisten rykkes og kommer under opdræt på 
hjemmesiden. 
 
Forslag fra GF om foredrag om små kuld og tæver der går tomme. 
- ASU arbejder med dette punkt efter IWG deltagelse. 



 
Samarbejde med de tre andre racer 
Vi er umiddelbart åben for et samarbejde hvis de tre andre racer 
kontakter os, men på nuværende tidspunkt har vi ikke ressourcer 
andet end til os selv. 
 
11. Eventuelt 
 


